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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

Hariduskomisjoni koosoleku protokoll   
 

Märjamaa                                                                                                             10. september 2019 nr 18                                                                                       

 

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.21 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni aseesimees Kristi Kivisild 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Hariduskomisjoni koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Eli Laaser, Kristi Kivisild, Marju Retsja, 

Ottomar Linna, Raivo Heinaru. 

Puudusid: Enn Roosi, Helve Riitsaar, Kertu Tort. 

 

Kutsutud: osavallavanem Priit Kärsna (päevakorrapunkt 1), haldusosakonna juhataja Margus Vaher 

(päevakorrapunkt 2). 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Ülevaade õpilastranspordi korraldamisest käesoleval õppeaastal  

2. Laukna lasteaia hoone edasisest kasutusest ja ülalpidamisest  

3. Lasteaia osalustasust erandkorras vabastamine (Pillerpalli lasteaia remondiga seoses)  

4. Märjamaa MKK kunstikooli ruumilahendus  

5. Märjamaa MKK õpetajate töötasu tõstmine  

6. Ülevaade ringkäigust valla lasteaedadesse ja koolidesse  

7. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Ülevaade õpilastranspordi korraldamisest käesoleval õppeaastal 

 

Ettekandega esines P. Kärsna. 

Otsehankega on saadud kaks liinide teenindajat – pooled liinid on Perebuss OÜ teenindada, pooled Netset 

OÜ teenindada.  

Koolide kontaktisikutele on e-posti aadress koolibuss@marjamaa.ee. 

Liinide optimaalsemaks korraldamiseks on eesmärk kõik õpilased kaardile kanda. 

Transpordi efektiivseks korraldamiseks on oluline, et oleks operatiivne info – nt kui kuskilt laps ära 

läinud, peaks see teave kohe ka valda jõudma.  

Tänaseks on õpilasliinid oma peatustega kantud Regio Delfi kaardile. 

P. Kärsna sõnas, et ta aitab R. Heinarul asjad käima saada, sest ametijuhendi järgi on haridusnõunik see, 

kes õpilastransporti korraldab.  

Iga liini kohta on tehtud Wordi-fail, kus kellaaegade kaupa lingid kaardile. Kaardil kuvatakse liin, selle 

pikkus ja läbimiseks kuluv aeg. Muudatuste tegemine selles on väga lihtne.  

Parandada saab veel info liikumist kontaktisikutega.  

P. Kärsna märkis, et täna on meil olemas juba korralikud kaardiandmed ning kui geoinfospetsialist K. 

Mau saab veel kõik õpilased kaardile kantud, siis järgmiseks aastaks on meil head alusandmed olemas ja 

õpilastransporti on kordades kergem korraldada.  

P. Kärsna viitas, et see, millist vedu Põhja-Eesti ÜTK meile plaanis, ei olnud ei otstarbekas ega ka 

logistiliselt mõistlik.  

 

 

*E. Laaser: Kas valla kodulehel olev info on ära muudetud? Seal oli küll pealkiri, et bussiajad õppeaastal 

2019/2020, kuid tegelikult olid seal eelmise aasta andmed. 

mailto:koolibuss@marjamaa.ee
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P. Kärsna: Ei, seal ei ole eelmise aasta andmed, vaid seal on üleval selle aasta hanke andmed. Kui nüüd 

vedaja on teinud liinigraafiku, siis vedaja peab läbi kooli selle vallale edastama ning T. Gill paneb need 

kohe üles. Kui viimane tagasiside käes, siis põhimõtteliselt saame üles panna Delfi kaardi kaardipildid.  

E. Laaser: Perebuss on meile (kooli) andnud õiged graafikud, kuid kodulehel oli vana. 

P. Kärsna: Siis kaks varianti – kas Perebuss saadab valda või koolist saadetakse T. Gillile.  

E. Laaser vastas, et ta saatis juba T. Gillile. 

 

Toimus arutelu. Kõneldi Valgu liinist reedesel päeval, lisapeatuste tegemisest, peatumisvõimalusest 

Tallinn-Pärnu maantee ääres ja jalakäigu tee pikkusest. 

 

*K. Kivisild küsis kuluprognoosi kohta. 

P. Kärsna vastas, et järgmise nädala jooksul, kui lõplik kilometraaž selgunud, saab ka täpsed rahalised 

arvutused, nii päeva kui kuu maksumuse.   

 

*K. Kivisild: Eelmisel aastal oli murekohaks Sipas ümberistumine. Ka nüüd oli kuulda, et palgapäeval oli 

Haapsalu buss puupüsti täis ja väiksed lapsed oma seljakottidega seisid püsti. See on päris ohtlik. Võiks 

jälgida, kas buss on täis ainult teatud päevadel või on see pidev probleem. 

R. Heinaru vastas, et on probleemist teadlik.  

P. Kärsna lisas, et ÜTK-s on meil oma esindaja olemas ja saab ka vedajale teada anda, et bussi mahtuvus 

ei vasta vajadustele.  

Toimus arutelu. 

K. Kivisild pakkus, et võiks paluda igapäevaselt bussi kasutavate inimeste abi ( nt kooli ja noortekeskuse 

töötaja), et nad jälgiks ja annaks teada kas istekohti jätkus või mitte. 

 

Otsustati: Teema kokkuvõtteks – kõige tähtsam on, et info liiguks nii koolide ja vedajate kui ka kooli ja 

valla vahel ning graafikumuudatused kajastuks koheselt valla kodulehel.  
 

 

Päevakorrapunkt 2 

Laukna lasteaia hoone edasisest kasutusest ja ülalpidamisest 

 

R. Heinaru: Tegime enne kooliaasta algust ringkäigu valla haridusasutustes, kaasatud olid ka 

majandusmehed – abivallavanem O. Valdma ja haldusosakonna juhataja M. Vaher. Lasteaedade puhul 

torkas silma see, et kui üherühmalistel lasteaedadel on suured ruumid käes, siis on küsimus, kuidas 

nendega edasi minna. Laukna on neist esimesena päevakorras – mis seal kõik teha tuleb, et seal oleks 

nõuetele vastavad tingimused, kuid samas on seal üks rühm ning tol päeval kui kohal käisime, oli 

lasteaias 3 last. Nimekirjas on 14.  

 

M. Vaher: Tegelikult ei ole midagi kehvasti kui me oleme rikkad edasi ehk selleks, et 14 last Lauknal ära 

pidada, läheb pearaha suhteliselt kõrgeks. Seda siis, kui me loome seal kõik sellised tingimused, nagu on 

meie valla paremates lasteaedades.  

M. Vaher loetles Laukna hoone juures tegemist vajavaid töid: 

- soojustada on vaja ca 250 m2 vundamenti, s.o ½ maja ulatuses, kus toimub tegevus, maksumus ca 

17 500.- (70.-/m2 kui võtta aluseks lasteaia Pillerpall samasuguse töö maksumus); 

- katusel jooksevad neelukohad läbi, et tasapinnalt läbi ei jookseks, on vahetatud välja katkisi eterniite, 

katust on 1200 m2, maksumus ca 72 000.-  (arvestatud 60.-/m2, s.h roovitus, aluskate ja uus eterniit, 

vihmaveerennid ja –torustik). 

Kui arvestada ka ettenägematuid kulusid, võib rääkida ca 100 tuhande euro suurusest investeeringust.  

 

M. Vaher: Tehtud on ca 25 000 euro eest keskküttesüsteem, ehitatud uus katlamaja ca 20 000 eurot. 

Hoone ekspluatatsiooni kulud on ca 2x langenud, sest varasema elektrikütte asemel on pelletiküte.  

 

M. Vaher: Lasteaed vajab ka uut, tänapäevast, valgustust. Sügisel teeme mõõtmised, siis saame teada uute 

valgustuse vajaduse.  

M. Vahe sõnas, et sellisete lasteaedade pidamine on luksus.  

 

Toimus arutelu. Ettekandjad vastasid küsimustele. 

M. Vaher kõneles ruumilahendusest: Üks hoone tiib on välja ehitamata, hoone ühes ruumis on 

raamatukogu ning lisaks lasteaiale on hiigelsuur saal.  Talvel on suur saal väga külm – hoone vajab 

soojustamist. 

*O. Linna: Kas Terviseameti ettekirjutusi pole? 
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M. Vaher vastas, et tema teada pole.  

R. Heinaru: Kiirtööna tuleb panna ühte ruumi uued valgustid, kus valgusti alla kukkus. 

M. Vaher kinnitas, et see tehakse ära. 

*E. Laaser küsis laste kohal käimise ja laste arvu prognoosi kohta. 

M. Vaher: Kui võtta, et keskmiselt käib kohal 70% lastest, siis igapäevaselt ehk on 10 last kohal. 

R. Heinaru lähiajal laste arvu kasvu ette ei näinud. 

R. Heinaru: Arutasime ja arvasime, et üherühmalisel lasteaia puhul on kõige õigem kui lasteaed asub 

korteris nagu see on Vana-Vigalas.  

Arutati olukorda ja võimalikke variante (korterisse ümberpaigutamine, rühma üleviimine Sipa mõisa). 

K. Kivisild küsis majandus- ja eelarvekomisjoni seisukohta. 

J. Liländer rääkis lühidalt majanduskomisjoni 09.09.2019 koosolekul räägitust. (Vt majandus- ja 

eelarvekomisjoni protokoll nr 24.) 

 

Otsustati: Info teadmiseks võtta. Teemat arutada edasi siis kui on välja selgitatud kohalike elanike 

arvamus ja nende vaade edasisele. Vallavalitsusel hoida komisjoni kursis teema arengutega. 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Lasteaia osalustasust erandkorras vabastamine (Pillerpalli lasteaia remondiga seoses)  

 

Ettekandega esines R. Heinaru: Kauaoodatud Pillerpalli remont läks lahti ja me kõik lootsime, et see 

jõuab tähtajaks, või natukene hiljem, valmis. Tähtaeg pidi olema 23. august kui kolm rühma pidid saama 

remonditud ruumidesse. Aga elu on läinud teistpidi. Ehitajal ei ole võimekust teha tööd nii nagu 

planeeritud.  Nüüd on tähtaeg lükkunud oktoobri lõppu, kuid senist tööd vaadates, siis, pessimistlikult 

öeldes, jõuluks saavad valmis. Tore kui eksiksin. 

Lapsed tuli kuhugi paigutada. Midrimaal on 2 Pillerpalli rühma, noortekeskuses 2 rühma, rahvamajas 1, 

kümmekond last on lastehoius. Asja positiivne külg on see, et ca pooled lapsevanemad on leidnud ise 

alternatiivse võimaluse ja pole last lasteaeda toonud. Ei ole õiglane lapsevanemalt küsida selle aja eest 

kohatasu.  

Ettepanek – määrusesse (Vallavolikogu 19.06.2018  määrus nr 28 ,,Vanemate omaosalus Märjamaa valla 

koolieelsetest lasteasutustes” https://www.riigiteataja.ee/akt/426062018006) lisada säte, millega antakse 

vallavalitsusele võimalus vabastada kohatasust  need vanemad, kes oma lapsi lasteaeda ei too ning teistele 

arvestatakse tasu tegelikult kohal oldud päevade järgi. See oleks paindlik ja õiglane. Lasteaed saab küll 

vähem raha, kuid abivallavanema sõnul nõutakse saamata jäänud tulu sisse ehitajalt.  

 

Toimus arutelu. Ettekandja vastas küsimustele. 

*K. Kivisild küsis viivituste põhjuste kohta. 

R. Heinaru vastas, et põhjused peituvad siiski ehitajas endas. 

*E. Laaser: Kas neile, kes ikkagi käivad lasteaias, kuid on tavapärasest halvemates tingimustes, on 

kohatasu väiksem? 

R. Heinaru: Kindlasti tehakse diferents. 

J. Liländer juhtis tähelepanu sellele, et praegune ettepanek räägib vaid vabastamisest, mitte 

diferentseerimisest. Praegu ollakse küll halvemates tingimustes, kuid õppetöö toimub. Pärast saadakse 

remonditud ruumidesse, ilma, et kohatasu tõstetaks.   

 

R. Heinaru pidas positiivseks, et Märjamaa Gümnaasiumi söökla oli nõus lasteaialapsi toitlustama, kuigi 

toidupäeva maksumus on tükk maad kallim. 

*K. Kivisild: Kas ka see vahe hüvitatakse ehitaja poolt? 

R. Heinaru: Arvan küll. Lasteaia toidupäeva maksumus oli vist 1,5.-, kuid praegu küsitakse 2,5.-. 

 

*K. Kivisild: Kas vallale toob see määruse muudatus mingeid lisakulusid või saab kõik kulud ehitajalt 

sisse nõuda? 

J. Liländer: Abivallavanem O. Valdma eile majandus- ja eelarvekomisjonis kinnitas, et kõik nõutakse 

ehitajalt sisse, kaasa arvatud saamata jäänud renditulu. Rahandusosakonna juhataja ütles seepeale, et eks 

see ole näha, mida lõpuks nõutakse ja mida makstakse. 

 

Otsustati: Toetada vallavalitsuse ettepanekut anda vallavalitsusele õigus teha põhjendatud juhtudel 

erisusi lapsevanema kohatasu tasumisest vabastamiseks.  

 

 

 

https://atp.amphora.ee/marjamaavv/index.aspx?itm=322937
https://atp.amphora.ee/marjamaavv/index.aspx?itm=322937
https://www.riigiteataja.ee/akt/426062018006
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Päevakorrapunkt 4 

Märjamaa MKK kunstikooli ruumilahendus  

 

Ettekandega esines R. Heinaru: Ruumikitsikus olnud juba aastakümneid. Õpilasi ca 150. Oli kindel plaan, 

et teeme kunstikooli tarbeks ruumid Konsumi poe peale, aga tulid uued tuuled ja leiti, et ei ole mõtet nii 

palju renti maksta. Oleks sõlmitud 5-aastane leping, iga kuu 1000 eurot või natukene peale. Nüüd 

otsitakse uusi lahendusi. Kunstikooli õpetaja läks sellest õppeaastast tööle Märjamaa Gümnaasiumisse 

(MG) ning ta saab samas klassis õhtupoole viia läbi kunstikooli tunde. Küsisime koolist, et kas lisaks teist 

klassi ei saaks kasutada, aga praegu ei oska selle kohta midagi öelda. 

M. Retsja: Rääkisime keraamikatoast, kuid selgus, et lapsi on ca 12 ja nad ei mahu sinna.  

R. Heinaru: MKK arvamus on, et see, kui nad gümnaasiumist kaks ruumi saavad, nende olukorda siiski ei 

paranda. Soovivad, et nad saaks ikkagi ruumid Konsumi II korrusele. Küsimus on selles, et lähima viie 

aasta jooksul ei jõuta niikuinii MKK-le midagi ehitada. Praeguse olukorra leevenduseks oleks ruumid 

Konsumi kaupluse peal. Öeldakse, et viie aasta jooksul maksta 60 tuhat on palju. Täna veel rääkisime M. 

Linnamägiga. Oleks hea, kui saaks ikkagi kaks klassi gümnaasiumisse panna ja kui uus spordihoone 

valmis, saab edasi vaadata. Võib-olla panna siis MG-sse kogu MKK. Aga nad tahaks saada Tamme tee 

osa, mis sai just äsja täiesti korda. 

M. Retsja viitas, et Tamme tee klassiruumid on väikesed. Sinna ei pane ühtegi klassi 12 last oma 

vahenditega tööle.  

R. Heinaru: MKK toetab, ja ka mina olen siiani toetanud, Konsumi peale laienemist.  

M. Retsja: Mina mõtlesin ja rääkisin ka Kertu Tortiga, et mis siis kui gümnaasium ja MKK oma jõud 

(Konsumi osas) ühendaks. Arusaadav, et see, kust raha tuleb, on lõppkokkuvõttes ikka üks, aga kui teeks 

nii, et hommikupoole toimuks seal kunstitunnid ja pealelõunat kunstikooli tegevus. Olekski selline ilus 

kunsti tegemise paik, kunstikeskus, mida oleks kena ka külalistele näidata. Siis ei tunduks see nii kallis. 

Tamme tee klassidesse tõesti ei mahu ja kui vanu klasse vaadata, siis kus see koht oleks, kus nad kella 

kolmest alates saaks tegutseda. 

K. Kivisild: Samas on valla soov gümnaasiumis õpilaste arvu kasvatada. Põhikooli osa ongi juba 

kasvanud ning see annab ruumipaigutuses tunda. 

R. Heinaru: K. Tort kirjutab, et ega kunstikool ei vaja vaid ruutmeetreid, on vaja ka sisustust, atmosfääri. 

K. Tort tõi näiteks, et praegu on sama seis kui kehalist kasvatust tuleks anda raamatukogus.  

Toimus arutelu. 

M. Retsja kordas ettepanekut ühendada MKK ja MG jõud ning sisustada Konsumi peale ilus valge 

kunstiruum. 

 

Otsustati:  Teha vallavalitsusele ettepanek kaaluda uuesti võimalust luua MKK ja MG ühine 

kunstikeskus Konsumi kaupluse II korrusele. 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Märjamaa MKK õpetajate töötasu tõstmine  

 

R. Heinaru sõnas sissejuhatuseks, et selle aasta alguses ei olnud volikogu nõus tõstma  MKK õpetajate 

palka lasteaiaõpetajatega võrdsele tasemele, s.o 1125 eurot ja magistrikraadiga õpetajal 1250 eurot. 

Rahandusosakonna juhataja sõnul on raha MKK õpetajatele taolise palga maksmiseks olemas kui saame 

volikogult heakskiidu.  

 

J. Liländer lisas, et tegemist on 2020.a eelarve teemaga, sest hallatavate asutuste palgamääruses (volikogu 

20.03.2018 määrus nr 20 „Märjamaa Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate töö tasustamise alused“)  

õpetajatele ette antud palgavahemik ei takista ka pragu sellise palga maksmist. 

Toimus arutelu. 

Tõdeti, et MKK õpetajate töötasu tuleb 100% valla eelarvest. Kui riik lasteaiaõpetajate palga toetuse 

maksmise lõpetab, tuleb vallal ka lasteaiaõpetajate palk täies mahus katta valla eelarvest.  

Toodi esile, et MKK õpetajal on korraga tunnis vähem lapsi kui üldhariduskooli õpetajal ning üldharidus 

on siiski primaarne. Üldhariduse peab laps saama, huviharidus on boonus.  

 

K. Kivisild: Kas on arutatud diferentseeritud õppemaksu? Ühel koosolekul tegime ettepaneku, et esimesel 

kahel aastal võiks õppemaks olla kõrgem ja seejärel madalam, et laps ei loobuks pärast esimest-teist 

aastat, otsus minna õppima MKK-sse oleks läbimõeldum. 

R. Heinaru märkis, et kooli lõpuaktusel jäi silma lõpetajate vähesus. 

 

Kõneldi lasteaiaõpetajate palgast, mis uuest aastast võrdsustub üldhariduskooli õpetajatega. 

https://www.riigiteataja.ee/akt/423032019021?leiaKehtiv
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E. Laaser oli seda meelt, et miskilt maalt tuleks hakata lasteaiaõpetajate palku diferentseerima, s.t et kõik 

ei saaks võrdselt õpetaja alampalka, vaid oleks võimalik väärtustada ka tööpanust.  

M. Retsja tõdes, et õpetajate palgatõusuga kaasneb see, et direktor saab vähem palka kui õpetaja. 

Vähemalt gümnaasiumis on nii. 

 

R. Heinaru tegi ettepaneku tõsta MKK õpetajate palk 2020. aastast lasteaiaõpetaja praegusele tasemele, 

s.o 1125 euroni. 

Toimus arutelu. Oldi seda meelt, et mingi vahe üldhariduskoolide õpetajate ja huvikooli õpetajate palgas 

peaks jääma.   

E. Laaser: On siiski suur vahe, kas töötad ühe või 21 lapsega.  

K. Kivisild: Kui avanevad võimalused uutele ruumidele, siis on võimalus võtta vastu rohkem õpilasi, mis 

omakorda tekitab vajaduse uute õpetajate värbamiseks ehk siis personalikulu veelgi suureneb. Küsimus, 

kas samas mahus suureneb ka tulubaas? 

Räägiti õppetasust ja riiklikust huvihariduse toetusest. 

R. Heinaru oli seisukohal, et tema jagaks huvihariduse raha lapsevanematele ja jätaks nende otsustada, 

kuidas nad seda raha kasutavad või siis ostaks selle raha eest inventari nii palju kui võimalik. See, et teha 

aina uusi ringe juurde, on kaheldava väärtusega.  

K. Kivisild pidas lapsevanematele raha jagamist ohtlikuks teeks – mõni ehk ostabki selle raha eest koju 

kaks arvutimängu.  

R. Heinaru arvas, et praegune jagamise süsteem on keeruline ja toetuse tegelik kasu kontrollimatu. 

 

Otsustati: Mitte pidada õigustatuks muusika- ja kunstikooli õpetajate töötasu ühtlustamist 

üldhariduskooli õpetajatega. Kui MKK õpetajate töötasu 2020. aastal tõsta, siis võrdseks 2019. aastal 

kehtiva lasteaiaõpetaja töötasuga.  

 

 

Päevakorrapunkt 6 

Ülevaade ringkäigust valla lasteaedadesse ja koolidesse  

 

R. Heinaru: Valla haridusasutusi külastas 5-liikmeline komisjon koosseisus Lilli Teesalu (pensionär 

Märjamaalt), Ants Tammar (pensionär Raplast), abivallavanem Ott Valdma, haldusosakonna juhataja 

Margus Vaher ja haridusnõunik Raivo Heinaru. 

Kõneldi komisjoni kooseisust. 

E. Laaser: Kas hariduskomisjoni esimees ei oleks tahtnud osaleda? 

R. Heinaru: Ma pakkusin talle, kuid ta ütles ei. Pakkus mitmeid teisi variante, kuid need ei läinud mulle.   

 

R. Heinaru: Koolid ja lasteaiad ootavad, et neid külastataks ja kuulataks ära. Selles mõttes oleks asi 

võinud paremini välja tulla - külastusajad jäid lühikeseks. Järgmine aasta teeme ehk nii, et ühel aastal 

käime koolides ja teine aasta lasteaedades. Eelmine aasta, kui käisime ainult koolides, jäi aega ka 

vestlusringiks. Nüüd läks aeg rohkem majandusküsimustele.  

 

R. Heinaru kõneles koolides ja lasteaedades nähtust ja tehtud tähelepanekutest. 

 

R. Heinaru nentis, et tulemus oleks ilmselt sügavam ja parem olnud kui oleks saanud igal pool 30 või 45 

minutit kauem olla.  

R. Heinaru: Eesmärk on, et igas valla haridusasutuses antakse meie lastele kvaliteetset haridust. Ilmselt 

peab rohkem reklaami tegema, et valla põhikoolidest tuldaks senisest enam õppima oma valla 

gümnaasiumisse. 

 

R. Heinaru: Mul saab 1,5 aastat siin töötatud. Natuke teistmoodi kujutasin seda tööd ette, et olen rohkem 

haridusnõunik, mitte nii palju haridusametnik. Praegu tuleb väga palju sellist tööd teha, mida ma pole 

varem teinud ja millega ma hästi hakkama ei saa. Kui haridusministeeriumi välishindamisosakonna 

ametnikke kuulata, siis minu tähelepanu peaks olema koondatud koolidele, et nende tasemel silma peal 

hoida, neid kontrollida ja juhendada.  Loomulikult on töid, mis vajavad tegemist, kuid mida ei ole 

jõudnud teha.  

 

R. Heinaru polnud rahul, et kooli pidajaga ei arutatud ja pidajat ei informeeritud kui Märjamaa 

Gümnaasium kaotas füüsikaklassi. 

M. Retsja selgitas, et direktor ei teinud seda otsust üksi. Eesmärk on teha üks korralik laboratoorium-

klass, kus toimuks keemia, füüsika ja bioloogia katsed ning loeng oleks klassiruumis. Teisalt oli väga 

suur vajadus väikeklassi ruumide järele. Laboratoorium eeldab laborandi töökohta, mis nõuab lisaraha.  
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R. Heinaru rõhutas, et valla kõige suurem kool on kõige tähtsam kool, kuid ta ei alahinda ka väikseid 

koole -  kõik nad on vajalikud.  

 

K. Kivisild ja E. Laaser tuletasid meelde, et koolijuhid ootavad komisjoni külaskäigust tagasisidet. 

R. Heinaru: Käisime koole ja lasteaedu vaatamas selle mõttega, et A. Tammar kirjutab sellest ka 

maakonna ajalehes, aga vallavanem tahtis A. Tammari lugu enne üle lugeda. A. Tammar sellega ei 

nõustunud. Eelmisel aastal kui ta kirjutas, andis ta loo enne mulle lugeda. Oleks ka seekord andnud. 

Arvan, et mind oleks võinud niipalju usaldada, et ei oleks lasknud kehvasti kirjutada neist asjadest. 

Maakonna lehte oleks pannud kõik kiitused ja võibolla kohalikku lehte ka natuke muud. 

J. Liländer: Tavaliselt on nii, et kui käib mingisugune kontroll, siis sulle antakse võimalus kontrollaktile 

esitada omapoolsed seisukohad ning ka need avaldatakse. 

M. Retsja: Vanasti käis haridusasutusi kontrollimas maavalitsuse haridusosakonna kontroll. Kui praegu 

on kontrolliks see, kes ise peaks nagu olema osaline rahade eraldamisel, ja seda raha ühe või teise asja 

kordategemiseks pole, siis vaatan ikkagi valla otsa. 

K. Kivisild lisas, et nii mõnigi asi oleks ammu tehtud kui raha oleks. 

E. Laaser pakkus, et komisjoni optimaalne graafik oleks kaks asutust päevas, siis jõuab ka juttu ajada. 

K. Kivisild: Ja visuaalsele olukorrale selgitusi anda, et miks või teine asi just nii on. 

 

Otsustati: Info teadmiseks võtta. Haridusnõunikul saata komisjoni tähelepanekud koolide ja lasteaedade 

juhtidele. 

 

 

Päevakorrapunkt 7 

Muud küsimused 

 

*O. Linna küsis Märjamaa Gümnaasiumi uue direktori ja uute õpetajate kohta. 

M. Retsja ja K. Kivisild vastasid, et vara on veel öelda - anname uutele inimestele aega sisse elada. Uusi 

õpetajaid on MG-s kolm. 

*E. Laaser küsis valla arengukava eelnõu tekstis esitatud sinist värvi kirjete tähenduse kohta. 

J. Liländer selgitas, et sinise värviga on esile toodud tekstiosad, mida on muudetud või täiendatud 

võrreldes kehtiva redaktsiooniga.   

 

*Komisjoni järgmine koosolek teha vajadusel neljapäeval, 3. oktoobril algusega kell 15. 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                      /allkirjastatud digitaalselt/  

 

 

Kristi Kivisild                                                                        Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                 protokollija 


